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Värmland: 5. september ble 
det igjen mulig å dra over til Söta 
bror i Värmland uten å havne i 
karantene etter hjemkomst.
Martin GraMnæs 
martin.gramnas@glomdalen.no

Nya-Wermlands Tidningen har tatt tem-
pen på hvordan pågangen har vært.

Selv om det per nå ikke er karantene-

plikt etter å ha vært i Värmland, har både 
regjeringen og Folkehelseinstituttet (FHI) 
oppfordret til å unngå alle unødvendige 
reiser til gule land. 

Butikksjef ved Hypermat i Charlotten-
berg, Florentina Kurti, sier til avisen at 
det ikke er samme pågang som tidligere. 

Da grensen «åpnet» igjen, var NWT tid-
lig på plass i Årjäng. Da var det få som vil-
le prate med avisen, og ord som «skam» 

ble nevnt. 
– Det handler om Sverige-skammen, og 

den er blitt merkbar. De (nordmenn, 
journ.anm.) vil ikke henges ut i sosiale 
medier for å ha vært i Sverige og handlet, 
sier butikksjef Tommy Johansson ved 
Maximat i Charlottenberg til SVT. 

Hypermat-sjefen er imidlertid ikke av 
den oppfatningen og forteller at kundene 
bruker mer tid. 

– De har mer i handlevognene enn før. 
Hvorfor det er slik, kan vi bare spekulere 
i. Dette med skam har vi bare sett på det 
som har vært skrevet, sier hun til NWT. 

Samtidig erkjenner hun at det er tøffe 
tider. 

– Vi har tatt tilbake alt personell, og har 
ingen korttidspermitteringer, men vi må 
fremdeles være på og følge med hele ti-
den. 

Etter ti dager med «åpen» grense: 
– Grensehandelen ikke på samme nivå som før

nedStemt: Petter J. Holth, leder i Motvind Nord-Odal. 
 FOtO: larS FOGelStrand

nOrd – Odal: Ett parti 
var ikke enig, da kommu-
nestyret avviste innbyg-
gerforslaget om stans i 
vindkraftutbyggingen i 
Nord-Odal.
Lars FoGeLstrand 
lars.fogelstrand@glomdalen.no

– Fremskrittspartiets to repre-
sentanter stemte mot formann-
skapets enstemmige innstilling, 
opplyser ordfører Lise Selnes 
(Ap).

– Partiet fremmet imidlertid 
ikke noe alternativt forslag.

Ordføreren understreker at 
Nord-Odal kommune følger van-
lig rettspraksis.

– Alle gruppelederne som tok 

ordet, påpekte at dette ikke 
handler om ja eller nei til vind-
kraft, sier Selnes til Glåmdalen. 

Dermed var det stort flertall i 
kommunestyret for å avvise inn-
byggerforslaget, som krever full 
stans i vindkraftutbyggingen på 
Songkjølen og Engerfjellet. 

Bakgrunnen er at organisasjo-
nene Motvind Norge og Motvind 
Nord-Odal mener å ha avdekket 
at utbygger mangler nødvendige 
tillatelser og dispensasjon til ei-
endomsendring, og at anleggsar-
beidene dermed foregår ulovlig. 

– Kommunestyret ber kom-
munen om umiddelbart å stanse 
ulovlig igangsatt anleggsvirk-
somhet inntil nødvendige tilla-
telser og dispensasjoner eventu-
elt foreligger, heter det blant an-

net i innbyggerforslaget, som har 
260 underskrifter.

Petter J. Holth la ut følgende 
post på Facebook-siden til Mot-
vind Nord-Odal mandag kveld:

– Da har kommunestyret, mot 
to stemmer og som rådmannen 
innstilte på, kommet fram til at 
kommunen ikke har brutt plan- 
og bygningsloven i denne ulykk-
salige vindturbin-utbyggingen. 
Motvind Nord-Odal kommer til-
bake med mer informasjon om 
neste skritt.

Odal vindkraftverk omfatter 
totalt 34 vindturbiner, 23 på 
Songkjølen og 11 på Engerfjellet. 
Anlegget vil produsere 500 GWh, 
tilsvarende strømforbruket til 
omkring 31.000 husstander.

ett parti støttet innbyggerforslaget om vindkraftstans

nOrd-Odal: Luftfjø-
rings- og bremsesys-
temer er sabotert, og 
det er lagt ut gjen-
stander i veien for å 
punktere anleggs-
maskiner. Nå varsler 
politiet økt tilstede-
værelse i utbyggings-
området for vind-
kraft. 
Lars FoGeLstrand 
lars.fogelstrand@glomdalen.no

– Vi ser alvorlig på skadeverk 
mot maskinparken i Odal vind-
kraftverk, understreker politio-
verbetjent Bjørn Ellingsen ved 
Kongsvinger politistasjon.

– Begår man slike handlinger, 
kan det få alvorlige konsekven-
ser om det skulle skje en ulyk-
ke.

Akershus Energi opplyser at 
det har vært 7–8 episoder mot 
utstyr og kjøretøy hittil i an-
leggsperioden. Foruten sabota-
sje mot luftfjørings- og bremse-
systemer, er det lagt ut metall-
gjenstander og lignende på an-
leggsveier for å punktere kjøre-
tøy.

Politipatruljer i området

Nå vil politiet intensivere sin 
innsatsen.

– Vi kommer til å øke vår til-
stedeværelse på Songkjølen og 
Engerfjellet, blant annet ved 
patruljering. I tillegg er vi i dia-
log med ulike aktører, både be-
folkningen og ulike grupperin-
ger.

 – Samtidig vil jeg appellere til 
fornuft, sier Bjørn Ellingsen i 

politiet.
Politioverbetjenten forteller 

at man også har kontakt med 
utbygger om sikring av materi-
ell. Utbygger har eget vakthold i 
området.

– Er noen blitt skadet?
– Nei, skadeverket er oppda-

get før maskinene ble tatt i 
bruk, sier Ellingsen til Glåmda-
len.

Ukjente g jerningsmenn
– Vet dere hvem som står bak?

– Nei, vi har så langt ikke spor 
eller indikasjoner.

Akershus Energi ser også al-
vorlig på de mange tilfellene av 
sabotasje. 

– Vi snakker om skadeverk 
som potensielt kan ramme 
både folk og miljø. Eventuelt 
nye saker vil også bli anmeldt, 

varsler kommunikasjonsrådgi-
ver Tove Syndrol Johansen i 
Akershus Energi.

– Entreprenørene har rutiner 
for å sjekke kjøretøy og dermed 
oppdaget tilfellene. Vi ønsker at 
utbyggingen skal skje på en grei 
måte for alle, det er snakk om 
lovlig arbeid og endel lokale fir-
maer som har oppdrag.

SaBOtaSJe: Odal vindkraftverk er flere ganger blitt utsatt for sabotasje. Bildet er tatt av anleggsarbeid på Engerfjellet i juni, og har ikke 
direkte sammenheng med skadeverket. FOtO: larS FOGelStrand

anleggsmaskiner er 
sabotert 


